國立中央大學九十一學年度碩士班研究生入學試題卷

所別: 黄钒管理学系 甲組 科国: 經濟學 共 / 賈 第 / 賈

經濟學

- 何關 GNP? 何謂 GDP? 比較說明兩者之間的異同,並分別分析說明其個別 指標衡量的經濟意涵以及其最適應用時機。(15%)
- 2. 何謂經濟成長?分析說明經濟成長與環境保證的關係。(10%)
- 3. 於 2002 年元月開始發行的公益電腦彩券對台灣經濟發展有何影響?(10%)
- 4. 解釋下列名詞(15%)
 - A. liquidity effect
 - B. BOT
 - C. The paradox of thrift
- 5. Explain the two bubble economics in (a) Japanese real estates markets in late 1990s and (2) dot.com mania in America in late 2000s. What are the major different approaches between American government and Japanese government to deal with these two economic speculations and what are the different results? (15%)
- 6. Why do the international interest rates dropped to historical low recently? What are the benefits and problems of Taiwan's government policy to pump in cheap money into real estate market to help house buyers in the past two years? (15%)
- Explain the reasons that are shaping Taiwan's coming aging society and the impact of this aging society on economic activity. (10%)
- Why do producers will stop to expand their production capacity when MR=MC.
 (5%)
- 9. Why did many people in Taiwan has to lined in queue for several weeks to purchase rice wine from Taiwan Tobacco and Wine Monopolistic Bureau a few months ago? Explain this phenomenon from economic points of view. (5%)